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Initiativärende – Granska Omvårdnad Gävle 
 

Efter de tragiska händelserna på demensavdelningarna på Fleminggatan i Gävle kan vi 
konstatera att det även under förra mandatperioden uppdagades det missförhållanden på ett 
boende i Bomhus. Så detta som nyligen uppdagades tycks hända med en viss 
regelbundenhet. Frågan är hur det upptäcks och vad som görs för att förebygga att det inte 
händer igen på något boende. 

Sedan kommunstyrelsens sammanträde 14 mars 2023 har ytterligare mycket illavarslande 
rapporter kommit. Återkommande rapporterar lokalmedia om nya uppdagade brister. 

Följande gick att läsa i Arbetarbladet (22 mars 2023): 

”Regelverk följs inte, läkemedelshanteringen brister, personal som gör medicinska 
bedömningar har inte tillräcklig kompetens och behärskar inte svenska språket tillräckligt bra. 

Nu riktar IVO, Inspektionen för vård och omsorg, kritik mot Gävle kommun för brister vid 
kommunens äldreboenden. 

Under pandemins första år, 2020, konstaterade IVO att lägstanivån för den medicinska 
vården och behandlingen av personer på särskilda boenden för äldre (SÄBO) var 
oacceptabelt låg. För att vården på äldreboendena ska bli tryggare och säkrare har IVO 
fortsatt med tillsyn och granskning genom besök hos kommunerna. 

Under hösten tittade man närmare på den medicinska vården i Gävle kommuns 
äldreboenden och riktar nu kritik mot kommunen på flera punkter.” 

2 april 2023 går det att läsa i samma tidning att omvårdnadsnämndens ordförande avvisade 
Moderaternas förslag om en extern genomlysning av samtliga vård- och omsorgsboenden 
med orden: ”En väg framåt kan vara att teamet gör fler men mindre omfattande 
granskningar. Att man gör stickprov där man enbart tittar på en sak i taget, exempelvis 
läkemedelshantering eller måltider, säger Eva Älander”. 

Med återkommande allvarliga brister är stickprov en otillräcklig åtgärd. Allvarliga 
missförhållanden inom Omvårdnad Gävles verksamhet måste upptäckas tidigare. Det får inte 
vara så att det upptäcks när de äldre redan har drabbats. Därför bör kommunstyrelsen inom 
ramen uppsiktsplikten (KL 6 kap 1 §) begära ett yttrande kring varför en extern granskning av 
samtliga vård- och omsorgsboenden inom nämndens verksamhet stoppats, och därtill lämna 
rådet att denna granskning genomförs.  

Med anledning av ovanstående föreslår vi kommunstyrelsen besluta 

att begära ett yttrande från omvårdnadsnämnden kring varför nämnden motsatt sig 
en extern granskning av samtliga kommunala vård- och omsorgsboenden inom 
nämndens verksamhet i Gävle kommun, 
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att ge omvårdnadsnämnden rådet att genomföra en extern genomlysning av 
samtliga kommunala vård- och omsorgsboenden inom nämndens verksamhet i 
Gävle kommun, 

att finansiera extern genomlysning av demensvården samt samtliga kommunala 
vård- och omsorgsboenden inom nämndens verksamhet i Gävle kommun. 
Medlen tas från KS reserv, 

att ge omvårdnadsnämnden mandat att, i dialog med kommunstyrelsen presidium, 
definiera vilket uppdrag som den externa genomlysningen skall ges samt att 
följa upp arbetet som görs. 
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